
Μια γενοκτονία είναι ένα 
γεγονός, ένα βάρβαρο 
γεγονός, ωστόσο παραµένει 
ένα γεγονός. Μόνο που 
τι γίνεται µετά; Υπάρχει 
στ’ αλήθεια; Έχει κάποιο 
νόηµα ή πρόκειται για έναν 
ανθρώπινο παραλογισµό; 
Όλες αυτές οι ερωτήσεις 
δεν είναι αθώες όπως το 
υποψιάζεστε! Έχουν ένα 
συγκεκριµένο σκοπό επειδή 
στη Γαλλία βρισκόµαστε σε 
µια ειδική φάση, εφόσον 
ο νόµος περί γενοκτονίας 
βρίσκεται στο επίπεδο της 
αναγνώρισης, αλλά όχι στο 
επίπεδο της ποινικοποί-
ησης. Έτσι, αναπόφευκτα 
συναντούµε άτοµα που 
διστάζουν ή ακόµα που 
αλλάζουν στάση έχοντας την 
εντύπωση ότι ο νόµος περί 
ποινικοποίησης αποτελεί 
πρόσκοµµα στην ατοµική 
ελευθερία. Ενώ πολύ απλά, 
είναι άτοµα -και όχι άνθρω-

ποι γιατί οι άνθρωποι δεν 
αµφιβάλλουν όταν πρόκει-
ται για ένα έγκληµα κατά 
της ανθρωπότητας- που δεν 
γνωρίζουν τη διαδικασία 
διόρθωσης. ∆ιότι η ανα-

γνώριση της γενοκτονίας 

των Αρµενίων δεν είναι 
αυτοσκοπός και δεν θα 
µπορούσε να ήταν! Είναι 
µόνο και µόνο ένα στάδιο, 
σηµαντικό βέβαια, ωστόσο 
παραµένει ένα στάδιο. Γι’ 
αυτό, ας µη γελιόµαστε. Η 
ποινικοποίηση είναι αυτό 
που αποτελεί την πραγµα-

τική αλλαγή φάσης όσον 
αφορά στους δήµιους. ∆ιότι 
αυτή τη φορά, εφαρµόζεται 
έµπρακτα η καταδίκη της 
µη αναγνώρισης. Η ανα-

γνώριση αποτελεί πρόοδο 
σε εθνικό επίπεδο, αλλά 
δεν έχει καµιά επίδραση σε 
νοµικό επίπεδο έναντι ενός 
προσώπου, ενός θεσµού ή 
ακόµα ενός κράτους χωρίς 
ήθος που χλευάζει ανοιχτά 
τα ανθρώπινα δικαιώµατα. 
Καµιά επίδραση, άρα καµιά 
ποινή! Αυτή η παρατή-

ρηση φαίνεται ασήµαντη 
εκ πρώτης όψεως, όµως 
δεν είναι. Υπαινίσσεται µε 
έµµεσο τρόπο ότι µερικά 
άτοµα µπορούν να δεχτούν 
την αναγνώριση χωρίς 
ωστόσο να το πιστεύουν 
αληθινά επειδή γνωρίζουν 
ότι δεν υπάρχει αντίκτυπος. 
Έτσι η ποινικοποίηση µάς 

επιτρέπει να αναγνωρίσου-

µε µια πιο ύπουλη άρνηση 
της γενοκτονίας που είναι 
έτοιµη να θυσιάσει την 
ουσία της αναγνώρισης, η 

οποία όµως εξουδετερώνε-

ται µε την ποινικοποίηση. 
Αυτή είναι η πραγµατική 
προβληµατική για το «µετά 

τη γενοκτονία». ∆εν αρκεί, 
λοιπόν, να αναγνωρίσου-

µε τη γενοκτονία για να 
ξέρουµε αν δεχόµαστε ή 
όχι την ύπαρξή της. ∆ιότι 
χωρίς την ποινικοποίηση, 
πρόκειται µόνο για µια ιδέα 
και τίποτα περισσότερο. 
Ενώ µε τη φράση «µετά τη 
γενοκτονία», δεν χρειαζό-

µαστε αυτού του τύπου την 
κοινωνική απόκλιση. Αυτό 
που έχει σηµασία, είναι η 
ανθρώπινη πραγµατικότη-

τα, η οποία δεν πρέπει να 
µετατραπεί σε κωµωδία µε 
το πρόσχηµα να ευαρεστη-

θεί η γαλλική λογοτεχνία ή 
οι τρόποι καλής συµπερι-
φοράς µιας κοινωνίας της 
λήθης και της αδιαφορίας. 
Γι’ αυτόν το λόγο, ο αγώνας 
µας δεν µπορεί να σταµα-

τήσει µετά την αναγνώριση 
και δεν έχει νόηµα χωρίς 
την ποινικοποίηση. Θέστε 
αυτήν την προβληµατική 
και εκµεταλλευτείτε αυτό το 
κριτήριο για να αναγνωρί-
σετε τους αληθινούς φίλους 
του αρµενικού ζητήµατος. 
∆ιότι το έγκληµα χωρίς τι-
µωρία δεν υπάρχει! Και όχι 
µόνο αυτό, επιπλέον δεν 

υπήρξε ποτέ. ∆ιότι χωρίς 
τιµωρία αλλάζει η ίδια η 
φύση του βάρβαρου γεγο-

νότος. Χωρίς την καταδίκη 
της βαρβαρότητας, δεν είναι 
παρά ένα ιστορικό γεγο-

νός. Ας προσέξουµε γιατί η 
αναγνώριση θα υποβιβαστεί 
σε αυτό, αν δεν περάσει ο 
νόµος της ποινικοποίησης.
Μετάφραση από τα γαλλικά:

Κάτια Ρωσσίδου

Ο κ. Νίκος Λυγερός είναι 

στρατηγικός σύµβουλους
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Γράφει ο ∆ρ.
Νίκος Λυγερός

αλλαγή  «ρό-
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Συνάντηση Τζίμα - Δένδια

Ζήτησε άμεση χρηματοδότηση για
την αποπεράτωση των φυλακών
   Με τον Υπουργό ∆ικαι-
οσύνης κ. Νικόλαο ∆ένδια 
συναντήθηκε χθες το πρωί 
ο Βουλευτής ∆ράµας και 
πρώην Υπουργός κ. Μαργα-

ρίτης Τζίµας.
      Ο κ. Τζίµας ζήτησε την 
άµεση χρηµατοδότηση του 
υπολοίπου ποσού για την 
ολοκλήρωση των φυλακών 
που κατασκευάστηκαν στο 
Νικηφόρο ∆ράµας.
      Επίσης ζήτησε την 
προκήρυξη πρόσληψης του 
αναγκαίου προσωπικού για 

τη λειτουργία των φυλακών.
      Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης 
κ. ∆ένδιας δήλωσε πως θα 
υπάρξει άµεση χρηµατοδό-

τηση για την ολοκλήρωση 
του έργου και ότι εντός των 
προσεχών εβδοµάδων θα 
προκηρυχθούν οι απαραίτη-

τες θέσεις για την πρόσληψη 
του προσωπικού.
    Ως γνωστών σύµφωνα µε 
το νόµο µοριοδοτούνται µε 
υψηλά ποσοστά οι δηµότες 
και κάτοικοι του ∆ήµου 
Νικηφόρου και στη συνέχεια 

του Νοµού ∆ράµας.
      Μετά το πέρας της συ-

νάντησης ο κ. Τζίµας έκανε 
την παρακάτω δήλωση: 
«Επισκέφθηκα σήµερα τον 
Υπουργό ∆ικαιοσύνης µε τον 
οποίο είχαµε µια ειλικρινή 
κουβέντα και µου ανακοινώ-

θηκε η απόφασή του για την 
ολοκλήρωση των Φυλακών 
∆ράµας και την πρόσληψη 
προσωπικού.
      Οι φυλακές είναι υψί-
στης σηµασίας και πρόκειται 
να συµβάλλουν σηµαντικά 
στην ανάπτυξη του ∆ήµου 
Νικηφόρου και της ευρύ-

τερης περιοχής του Νοµού 
∆ράµας.
      Όσα ακούγονται το 
τελευταίο διάστηµα δεν 
εξυπηρετούν το συµφέρον 
της ∆ράµας. Κινούνται στη 
σφαίρα της φαντασίας των 
γνωστών κύκλων που τα 
χρόνια που κυβέρνησαν την 
Ελλάδα υποβάθµισαν την 
περιοχή µας.
      Πέρα από το οικονο-

µικό όφελος της περιοχής 
δεκάδες άνεργοι του Νοµού 
∆ράµας θα βρουν δουλειά 
και θα ζωντανέψουν δορυ-

φορικά επαγγέλµατα που θα 
υποστηρίζουν τη λειτουργία 

των φυλακών». 

∆ελτίο Τύπου


